
 

 
GXU 
 

Referat 

Referat af bestyrelsesmøde 23.september 2020 
Dato: 24.9.20 

Af: Henrik Thomsen  

 
Mødedeltagere: 

onsdag den 23. september kl. 17.00 – 20.00  
 
 

 

Mødet blev afviklet på TEAMS 
Der blev ikke serveret sandwich under mødet   

 
Mødedeltagere: 

Forældrevalgte  
Ole Michael Hansen 
Christine Holt  
Tino Serritzlew 
Nina Hjort Jensen - afbud 
Christina Meilby Jönsson  
 

 
 
 
 

Medarbejderrepræsentanter  
Ann Andersen - afbud 
Lone Cortiletti 
 
 

   
Fra organisationer med interesse i 
GXU 
Per Buron  
Eva Steensen  
Troels Niiendam - afbud 
Vakant 

 
 
 
 

Andreas Fatum deltog i 
pkt. 312  

Elevrepræsentanter 
Vakant 
Vakant 

 
 

Sekretærer 
Jesper Væver Jensen 
Henrik Thomsen 
Bodil Jacobsen  
Annette Thisted  
Mia Langner  

 

 

 

 

 

 
 

Dagsorden Bemærkninger og bilag 

309 Godkendelse af dagsorden 
 

Godkendt 

310 Godkendelse af referat 
 

Godkendt 

311 Økonomi 
Opfølgning på GXUs økonomi 
(Bilag medsendt) 

Jesper V. Jensen gennemgik det udsendte bilag. Der 
forventes et resultat på ca. + 380.000,-.  
Læringscamp Gladsaxe bliver tilføjet som aktivitet 
på GXU med selvstændigt budget og placering på 
kontoplanen. Hvilken godt kan give forskydninger i 
det samlede årsresultat. 
GXUs ønske om at styrke vejledningen er blevet ta-
get med i borgmesterens budgetoplæg. 
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Det er ikke afklaret, om to- sprogsklasserne skal flyt-
tes til Vadgård. Sker det, vil det få budgetmæssige 
konsekvenser, der svarer til ca. 3 årsværk. 
Nedgangen i antal 10. klasse elever vil også medføre 
budgetmæssige konsekvenser, da 10. klasse er ’ta-
xameter styret’. 
Der blev spurgt til skolens udgifter til værnemidler. 
Svaret var, at værnemidler stilles gratis til rådighed 
for de kommunale institutioner, men der kan mulig-
vis komme et budgetmæssigt eftersmæk senere. 

312 Møde med BUU den 8. oktober 
kl 16.30 
Forberedelse af Bestyrelsens 
møde med BUU om handlepla-
nen for GXU 

a) Kort status for arbejdet 
med de tværgående akti-
viteter v. Erhvervsplay-
maker Andreas Fatum og 
Jesper Væver 

b) Drøftelse af hvilke emner 
sm er vigtige at tale med 
BUU om. 

Pkt. A: 
Andreas Fatum redegjorde for sit arbejde de første 
6 uger af sin ansættelse på GXU. Andreas har fokus 
på samarbejdet mellem skole og erhvervslivet. 
Andreas tog udgangspunkt i en powerpoint, som 
vedlægges referatet. 
Bestyrelsen kvitterede for et flot oplæg, og ser frem 
til det fremtidige samarbejde 
 
Pkt.B 
Bestyrelsen ønsker at fokusere på 
 
- på hvad GXU kan tilbyde i arbejdet med over-

gange mellem skolen og ungdomsuddannelser  
- Samarbejdet mellem FGU og på overgangene 

mellem GXU og ungdomsuddannelser generelt 
- Diff. Slutmål 
- Konsekvenserne af nedskaleringen af 10. kl. 
- Hvordan kommunen kan forpligte sig til det er-

hvervsrettede samarbejde – også i forhold til of-
fentlige arbejdspladser 

- Jesper V Jensen og Ole Michael Hansen udar-
bejder et talepapir som oplæg til mødet med 
konkrete oplæg til politikerne 

- Send gerne mail til Jesper om yderligere punk-
ter 
 

 

313 GXU i Coronaens skygge 
a) Der fremsendes et bilag 

inden mødet om vores fo-
reløbige erfaringer fra 
forårets coronanedluk-
ning 

b) Der orienteres om hvor-
dan der arbejdes inden 
for rammerne af de fore-
byggende tiltag 

A: Jesper V. Jensen redegjorde for det udsendte bi-
lag: 
- Vi har lært at bruge TEAMS og skoleportalen 
- Der er lavet tiltag i retning af ’Flipped Class-

room’ 
- Det er for tidligt at tage en generel beslutning 

om, at klasser fx skal undervises 5 t/u digitalt. 
- Fjernundervisningen har vist sig svær for elever, 

der har brug for tæt og personlig kontakt til læ-
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rerne. Der kan være tendens til en form for so-
cial slagside i forhold til elevernes udbytte af 
den virtuelle undervisning 

- Der er også eksempler fra HU, hvor elever har 
sagt mere end normalt i den virtuelle undervis-
ning. Derfor er det vigtigt at undersøge, om der 
kan arbejdes videre ad det spor. 
 

Formanden takkede for oplægget og ønsker at 
vende tilbage til punktet på et senere tidspunkt. 
 
B:  
Eleverne møder i skolegården, vasker og spritter 
hænderne før de går ind i lokalerne. 
Der er fokus på afstandskravet. 
Der sprittes af i lokalerne i pauser. 
Der anvendes ikke offentlig transport. 
Der er blevet ændret på valgfagene for andre skoler, 
så skolerne ikke blandes, men kommer skolevis. 
Fritidsundervisningen er sat på stand-by til efterårs-
ferien. 
Lærerne benytter skoleportalen og andre portaler i 
øget grad, så det er muligt at gennemføre virtuel 
undervisning ved lærerfravær. 
 

314 Evaluering af fritidsundervisnin-
gen (FU) 2019-20 
Drøftelse af fritidsundervisningen 
på baggrund af den medsendte 
evalueringsrapport. 

Jesper V. Jensen præsenterede det udsendte bilag, 
og fokuserede især på disse punkter: 

- Der har været indskrevet ca. 500 (cpr) elever 
i sidste sæson. Det svarer til ca. 20% af de 
unge. 

- Den ret skæve kønsfordeling på holdene, 
hvor pigerne er i overtal. Hvordan får vi flere 
drenge til at vælge FU?  

- Tilslutningen til de forskellige fag svinger fra 
år til år 

- Vi har ca. 1400 unge som deltagere i Jobsnu-
seren og valgfag for andre skoler 

- Valgfag i samarbejde med TEC og K-Nord 
 

Bestyrelsen diskuterede bilaget og foreslog, at ledel-
sen tager stilling til/analysere nedenstående: 

- Skal det være et mål at få udlignet den 
skæve kønsfordeling? 

- Skal de unge spørges om, hvad der skal til 
for at få fat i flere unge?  

- Har GXU fuldt med tiden i forhold til de ud-
budte fag? 

- Skal der opsættes et succeskriterium i for-
hold til antal og kønsfordeling? 



 

Sag/Journal nr.: 20-1-17.01.05-P35  Side 4 af 4 

- Hvordan får vi øget HU elevernes deltagelse 
i FU? 

- Kan der laves benchmarking i forhold til an-
dre kommuner? 

- Skal nogle fremtidsforskere spørges om, 
hvad der vil røre sig blandt de unge i fremti-
den 
 

315 Ordet frit 
- Orientering fra bestyrel-

sens medlemmer 
- Bestyrelsesvalg 
- IT-status 

Punkter til næste gang:  
Klassestruktur i HU 
 
Ole Michael Hansen orienterede om: 
Fællesmøde mellem Skolerådet og Daginstitutions-
rådet om Gladsaxe som børnevenlig by, som skal ses 
som en udmøntning af Gladsaxe Strategien og arbej-
det med verdensmålinger. Referatet af mødet sen-
des til bestyrelsen. 
 
Bestyrelsesvalg: 
Der holdes bestyrelsesvalg på distriktskolerne. Det 
kan have betydning for GXUs bestyrelsessammen-
sætning. 
 
IT-status: 
Der blevet stillet spørgsmål til, hvorfor nogle klasser 
i HU har MAC books, mens andre har PC’ere.  
 
Orientering om log-on problemer med Uni-log in: 
Gladsaxe Gymnasium og TEC oplever ikke tilsva-
rende problemer – muligvis da de kun anvender den 
statslige server. 
Dette problem kan også rejses ved mødet med poli-
tikerne. 
 
 

 
 
 
Kommende bestyrelsesmøder: 
30. november 2020 
12. januar 2021 
17. marts 2021 
20. maj 2021 
 


